
1 

 

 

 Protokół nr 13/2019 

z posiedzenia Zarządu Powiatu 

w dniu 10 kwietnia 2019 r. 

 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Zarządu – pan Andrzej Ochlak /lista obecności stanowi 

załącznik nr 1/.   

 

Członkowie Zarządu nie zgłosili żadnych uwag do porządku obrad. Za przyjęciem porządku 

obrad głosowali: A. Ochlak, J. Czapliński, B. Grzywacz, T. Łątkowska, M. Buliński. Stanowi 

on załącznik nr 2.       

 

Pierwszym punktem porządku posiedzenia było przyjęcie protokołów Nr 11/2019 i 12/2019. 

Pan Starosta zapytał Członków Zarządu, czy mają uwagi do protokołów. 

Członkowie Zarządu nie zgłosili uwag. 

 

Za przyjęciem protokołu nr 11/2019 głosowali: A. Ochlak, J. Czapliński, B. Grzywacz,  

T. Łątkowska, M. Buliński. 

Za przyjęciem protokołu nr 12/2019 głosowali: A. Ochlak, J. Czapliński, B. Grzywacz,  

T. Łątkowska, M. Buliński. 

 

Drugim punktem porządku posiedzenia było podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w sprawie 

akceptacji przystąpienia do projektu pn. „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1299N gr. woj. 

(Brodnica) – Krotoszyny – Szwarcenowo – droga powiatowa 1333N na odcinku Łąkorek – 

Łąkorz”. 

/na posiedzenie weszła pani Joanna Robaczewska – Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych z/s  

w Kurzętniku/ 

 

Pan Starosta poinformował, że w kwietniu jest termin składania wniosków na przebudowę 

dróg. Dodał, że wniosek na w/w drogę nie przeszedł w ramach Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich. W związku z powyższym, planowane jest złożenie wniosku o dofinansowanie  

w ramach Funduszu Dróg Samorządowych. Wyjaśnił, że planowane jest wykonanie remontu 

drogi  na odcinku Łąkorek – Łąkorz, a następnie w kierunku Jamielnika. Drugi remont jest 

planowany na drodze przez wieś Zwiniarz. Starosta stwierdził, że trzeba zobaczyć jaki będzie 

system oceniania wniosków w nowym rozdaniu, w jakiej wielkości będzie dofinansowanie oraz 

gdzie będzie kierowane. Dodał, że realizacja w/w przedsięwzięć drogowych jest planowana na 

lata 2019 -2020.  

Pani Robaczewska dodała, że obydwie drogi są uwzględnione w Programie Rozwoju Dróg 

Lokalnych. 

Pan Buliński stwierdził, że jest trochę zaskoczony. Było planowane spotkanie w sprawie 

inwestycji drogowych, miała się odbyć większa dyskusja na ten temat. Stwierdził, że plany 

dotyczące w/w dróg są na dwa lata. W związku z powyższym przez te dwa lata blokujemy 

sobie drogę do realizacji kolejnych odcinków dróg. Dodał, że był przekonany, że dyskusja na 

temat wniosków drogowych odbędzie się w odpowiednim czasie. Tymczasem termin składania 

wniosków mija 15 kwietnia, o czym wiadomo nie od dzisiaj. Stwierdził, że był czas, żeby 

przedyskutować temat inwestycji drogowe. Natomiast Zarządowi przedstawiono dwie gotowe 

propozycje.  

Pani Robaczewska wyjaśniła, że inwestycje drogowe są planowane na rok 2019 z możliwością 

wykonania ich w roku 2020. Dodała, że z informacji, które posiada wynika, iż w połowie roku 

ma być ogłoszony kolejny nabór wniosków na realizację zadań w roku 2020 z możliwością 
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wykonania w roku 2021. Stwierdziła, że do drugiego konkursu również należałoby przystąpić. 

Nadmieniła, że nie wiadomo jeszcze jakie będzie dofinansowanie inwestycji drogowych na lata 

2019-2020. 

Pan Buliński zapytał czy była deklaracja Wójta Gminy Grodziczno w sprawie dofinansowania 

przebudowy drogi powiatowej Nr 1254N Tuszewo – Truszczyny – Dębień przez wieś 

Zwiniarz.  

Pani Robaczewska odpowiedziała, że Wójt Gminy Grodziczno zadeklarował dofinansowanie 

powyższej drogi. 

Pan Buliński powtórzył, że zabrakło konsultacji w sprawie realizacji inwestycji drogowych.  

Pan Starosta poinformował, że spotkanie w sprawie dróg odbędzie się. Nadmienił, że w tej 

chwili odnosimy się do starego programu rozwoju dróg. 

Pan Buliński zapytał jak długi jest odcinek w Zwiniarzu. 

Pan Starosta odpowiedział, że w/w odcinek ma długość 600 m. Tylko na terenie naszego 

powiatu został odcinek do remontu, odcinki biegnące przez powiat iławski i działdowski 

zostały wyremontowane.  

Pani Robaczewska stwierdziła, że jeżeli chodzi o dofinansowanie z Funduszu Dróg 

Samorządowych, zaproponowane odcinki będą wysoko punktowane. Najniżej punktowane 

będą odcinki pomiędzy obszarami zabudowanymi. 

Pan Buliński zapytał jakie drogi zostaną do wykonania ze starego programu, po złożeniu 

wniosków o dofinansowanie na wspomniane dwie drogi. 

Pani Robaczewska odpowiedziała, że do wykonania zostaną drogi: Ostrowite – Górale, Skarlin-

Nawra oraz Wlk. Tymawa – Sumin przez wieś Osówko. 

Pan Buliński zapytał, czy w naborze wrześniowym tylko w/w odcinki będą brane pod uwagę do 

złożenia wniosków. 

Pani Robaczewska odpowiedziała, że to radni będą decydować o tym, na które drogi będą 

składane wnioski. Dodała, że jest wykonana dokumentacja na drogę Ostrowite – Górale oraz na 

krótki odcinek na drodze Skarlin – Nawra. Jeżeli będzie zastosowana stara skala punktowa, to 

odcinek Skarlin – Nawra – nie punktuje, a Ostrowite – Górale ma szansę na ok. 18 punktów. 

Pan Buliński stwierdził, że jego zdaniem w naborze kwietniowym powinno się składać wnioski 

na te odcinki, które nie są wysoko punktowane, ponieważ pula środków jest trzy, cztero-krotnie 

większa i szanse na dofinansowanie są dużo większe niż przy składaniu wniosków w sierpniu.  

Pani Robaczewska stwierdziła, że nie wiadomo jakie będzie dofinansowanie wniosków.  

Pani Grzywacz dodała, że również oczekiwała, iż odbędzie się spotkanie w sprawie inwestycji 

drogowych. Stwierdziła, że zanim będą wprowadzane na posiedzenia Zarządu kolejne 

inwestycje drogowe, należałoby odbyć dyskusję na ten temat. Z drugiej strony, droga Łąkorz- 

Łąkorek była już planowana do remontu w ubiegłym roku i należałoby dokończyć inwestycję 

do granicy województwa. Wykonanie odcinka przez wieś Zwiniarz również jest zasadne. 

Niemniej jednak, po objeździe dróg powiatowych powinna odbyć się poważna dyskusja na 

temat inwestycji drogowych, żeby nie było żadnych niedomówień.  

Pani Robaczewska stwierdziła, że jeżeli radni chcieliby się spotkać w przyszłym tygodniu, to 

poprosi firmę, która wykonuje przegląd dróg, o przekazanie przygotowanych informacji na 

temat stanu dróg powiatowych. Dodała, że należałoby również zacząć przygotowywać 

dokumentację na przebudowę dróg w naborze wrześniowym. 

Pan Buliński stwierdził, że po nowym przeglądzie dróg, katalog dróg do remontu rozszerzy się. 

Natomiast nie można zapominać o odcinkach, które są wskazane w starym programie. 

Powiedział, że nie jest przeciwny wykonaniu odcinków dróg wymienionych w uchwałach, 

natomiast jest przeciwny stawianiu Członków Zarządu przed faktem dokonanym oraz temu, że 

nie odbyła się poważna dyskusja na temat remontów dróg. Stwierdził, że jest to oznaka braku 

możliwości wspólnego decydowania. W tej chwili Członkowie Zarządu nie mają żadnego 

wyboru, ponieważ do 15 kwietnia jest termin składania wniosków o dofinansowanie. 

Pan Starosta stwierdził, że dzisiejsze propozycje inwestycji drogowych są pokłosiem 

obowiązującego na dzień dzisiejszy planu rozwoju dróg lokalnych. 
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Pan Starosta odczytał projekt uchwały. 

 

Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę. Za głosowali: A. Ochlak, J. Czapliński, B. Grzywacz,  

T. Łątkowska, M. Buliński. 

 

Trzecim punktem porządku posiedzenia było podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w 

sprawie akceptacji przystąpienia do projektu pn. „Przebudowa drogi powiatowej Nr 

1254N Tuszewo – Truszczyny – Dębień przez wieś Zwiniarz”. 

 

Pan Starosta odczytał projekt uchwały. 

Pani Robaczewska zgłosiła poprawkę w § 2, który otrzymał brzmienie: „Wydatki 

kwalifikowane w ramach projektu, o którym mowa w §1 ust. 1, wynoszą 620 000,00 zł”. 

Dodała, że poprawka wynika z aktualizacji kosztorysu. 

 

Zarząd po przyjęciu poprawki jednogłośnie podjął uchwałę. Za głosowali: A. Ochlak,                

J.Czapliński, B. Grzywacz, T. Łątkowska, M. Buliński. 

 

/pani J. Robaczewska opuściła posiedzenie Zarządu/ 

 

Czwartym punktem porządku posiedzenia było podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w 

sprawie wyrażenia zgody na dysponowanie nieruchomościami oznaczonymi działką nr 

241 oraz nr 246/3 obręb Ostrowite na cele budowlane. 

/na posiedzenie weszła pani Alina Banaszewska – Naczelnik Wydziału Inwestycji, Mienia  

i Spraw Gospodarczych/ 

 

Pan Starosta odczytał projekt uchwały. 

Pani Banaszewska wyjaśniła, że dysponowanie nieruchomościami niezbędne jest na cele 

budowlane związane z budową przyłącza teletechnicznego wraz z urządzeniami 

towarzyszącymi (sieć szerokopasmowa). Dodała, że projekt realizowany jest w ramach 

Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa „Powszechny dostęp do szybkiego internetu”. 

 

Wniosek firmy NEXERA stanowi załącznik nr 3. 

Decyzja Zarządu Dróg Powiatowych z/s w Kurzętniku stanowi załącznik nr 4. 

 

Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę. Za głosowali: A. Ochlak, J. Czapliński, B. Grzywacz,  

T. Łątkowska, M. Buliński. 

 

Piątym punktem porządku posiedzenia było podjęcie uchwały Zarządu Powiatu  

w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie przez Zespół Szkół im. C.K. Norwida w Nowym 

Mieście Lubawskim umowy użyczenia z Powiatowym Centrum Rozwoju Edukacji na 

kolejne lata. 

 

Pan Starosta odczytał projekt uchwały. 

Pani Banaszewska wyjaśniła, że jest to kolejna umowa użyczenia pomieszczeń przez PCRE 

trwająca trzy lata, dlatego też proponuje się zawarcie umowy na czas nieoznaczony od dnia 

01.04.2019 r. 

Pani Łątkowska stwierdziła, że we wniosku jest mowa również o użyczeniu dodatkowego 

pomieszczenia na  utworzenie składnicy akt. Zapytała, czy nie powinna być podpisana nowa 

umowa z PCRE. 

Pani Banaszewska odpowiedziała, że nie. 
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Wniosek pani B. Przeradzkiej – Martko – Dyrektor ZS im. C. K. Norwida stanowi złącznik nr 

5. 

 

Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę. Za głosowali: A. Ochlak, J. Czapliński, B. Grzywacz,  

T. Łątkowska, M. Buliński. 

 

Szóstym punktem porządku posiedzenia było podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w 

sprawie wyrażenia zgody na dysponowanie nieruchomościami oznaczonymi działkami nr 

161/1 obręb Lipinki oraz nr 204 i nr 210/4 obręb Łąkorz  na cele budowlane. 

 

Pan Starosta odczytał projekt uchwały. 

Pani Banaszewska wyjaśniła, że chodzi tutaj o przebudowę dwóch odcinków istniejącej sieci 

napowietrznej w miejscowościach Lipinki i Łąkorz. 

 

Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę. Za głosowali: A. Ochlak, J. Czapliński, B. Grzywacz,  

T. Łątkowska, M. Buliński. 

 

Siódmym punktem porządku posiedzenia było zapoznanie się z pismem z NZOZ Centrum 

Stomatologii Nowe Miasto Lubawskie w sprawie obniżenia czynszu. 

 

Pan Starosta odczytał pismo z NZOZ Centrum Stomatologii Nowe Miasto Lubawskie, które 

stanowi załącznik nr 6. 

Pani Łątkowska zapytała, jaki jest czynsz za najem pomieszczeń. 

Pani Banaszewska odpowiedziała, że czynsz wynosi 16,50 zł za m² netto co daje ok. 4600 zł 

miesięcznie (za pomieszczenia użytkowe + pomieszczenia piwniczne).  

Pani Skarbnik stwierdziła, że ustalenie nowej stawki czynszu obniżyłoby dochody powiatu. 

Pan Starosta stwierdził że, sytuacja finansowa powiatu jest trudna. 

Członkowie Zarządu rozpatrzyli wniosek negatywnie. 

 

/pani A. Banaszewska opuściła posiedzenie Zarządu. 

 

Ósmym punktem porządku posiedzenia było zapoznanie się i skierowanie do 

zaopiniowania Warmińsko – Mazurskiemu Kuratorowi Oświaty projektu uchwały Rady 

Powiatu w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych oraz 

szkół specjalnych na terenie Powiatu Nowomiejskiego. 

/na posiedzenie weszła pani Barbara Orłowska – Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury  

i Promocji/ 

 

Pan Starosta odczytał projekt uchwały. 

Pani Orłowska wyjaśniła, że w związku z wprowadzeniem reformy oświaty przepisy 

przejściowe nakładały na Radę Powiatu obowiązek ustalenia czasowego planu sieci, który 

wygasa z dniem 31.08.2019 r. Dodała, że w prawie oświatowym jest paragraf mówiący  

o ustaleniu planu sieci, który będzie obowiązywał od 01.09.2019 r. Nadmieniła, że nowością 

jest to, iż ustalenie planu sieci musi mieć pozytywną opinię Kuratora Oświaty. W związku  

z powyższym w/w uchwała zostanie skierowana do zaopiniowania do Warmińsko – 

Mazurskiego Kuratora Oświaty.  

 

Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

ponadpodstawowych oraz szkół specjalnych na terenie Powiatu Nowomiejskiego stanowi 

załącznik nr 7. 
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Członkowie Zarządu podjęli decyzję o przekazaniu w/w projektu do Warmińsko – Mazurskiego 

Kuratora Oświaty. Za głosowali: A. Ochlak, J. Czapliński, B. Grzywacz,  

T. Łątkowska, M. Buliński. 

 

Pani Grzywacz zapytała czy nasze szkoły przystąpiły do strajku.  

Pani Orłowska odpowiedziała, że wszystkie szkoły, jak również poradnia psychologiczno-

pedagogiczna, dla których organem prowadzącym jest powiat, przystąpiły do akcji 

protestacyjnej. Poinformowała, że w Zespole Szkół Zawodowych w Kurzętniku w poniedziałek 

protestowało 28 nauczycieli, we wtorek 27 nauczycieli. W Zespole Szkół im. C.K. Norwida  

w poniedziałek protestowało 17 nauczycieli, natomiast we wtorek 7 nauczycieli. Ponadto 

dodała, że wczoraj pojawiło się oficjalne stanowisko Regionalnej Izby Obrachunkowej, które 

mówi, iż nie ma możliwości wypłacenia nauczycielom wynagrodzenia za czas strajku.  

Pan Buliński zapytał, czy nauczyciele, którzy strajkują są w szkole przez 8 godzin. 

Pani Orłowska odpowiedziała, że nauczyciele którzy strajkują mają taki obowiązek. 

 

/pani B. Orłowska opuściła posiedzenie Zarządu/ 

 

Dziewiątym punktem porządku posiedzenia było podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w 

sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego powiatu nowomiejskiego za 2018r.  

 

/pan Starosta opuścił posiedzenie Zarządu, prowadzenie obrad przejął pan Wicestarosta/ 

Pan Wicestarosta odczytał projekt uchwały. 

 

Pani Skarbnik szczegółowo omówiła sprawozdanie finansowe powiatu nowomiejskiego za 

2018 r. 

/w międzyczasie pan Starosta wszedł na posiedzenie Zarządu i przejął prowadzenie obrad/ 

 

Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę. Za głosowali: A. Ochlak, J. Czapliński, B. Grzywacz,  

T. Łątkowska, M. Buliński. 

 

Jedenastym punktem porządku posiedzenia było zapoznanie się z bilansem oraz 

rachunkiem zysków i strat Szpitala Powiatowego w Nowym Mieście Lubawskim na dzień 

28.02.2019 r. 

 

Pani Skarbnik omówiła bilans oraz rachunek zysków i strat Szpitala Powiatowego w Nowym 

Mieście Lubawskim na dzień 28.02.2019 r., który stanowi załącznik nr 7. 

 

Dwunastym punktem porządku posiedzenia było zapoznanie się z Uchwałą RIO. IV – 

0120-84/19 w sprawie opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Nowomiejskiego 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Nowomiejskiego za rok 2018. 

 

Pani Skarbnik poinformowała, że uchwała RIO jest pozytywna. 

 

Uchwała RIO. IV – 0120-84/19 w sprawie opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu 

Nowomiejskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Nowomiejskiego za rok 2018 

stanowi załącznik nr 8. 

Ostatni punkt stanowiły sprawy różne. 

 

Pan Starosta poinformował, że uczestniczył w akcji protestacyjnej pod Ministerstwem Zdrowia 

w Warszawie organizowanej przez Związek Powiatów Polskich oraz przez Związek 

Pracodawców Szpitali Powiatowych.  
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Pan Buliński poprosił o przesłanie opinii prawnej w sprawie dofinansowania kursów 

autobusowych realizowanych na obszarze powiatu nowomiejskiego. 

Pan Starosta stwierdził, że mimo negatywnej opinii radcy w powyższej sprawie, należy szukać 

rozwiązania problemu braku połączeń autobusowych. Na chwilę obecną nie wiadomo jakie to 

będzie rozwiązanie. Nadmienił, że nie można sobie pozwolić na likwidację kursów. 

Pan Buliński zapytał, czy jest informacja ilu uczniów dojeżdża do szkół w/w kursami; czy była 

wykonana taka analiza. 

Pani Łątkowska zapytała, czy jest sens przygotowania takiej informacji, skoro do szkół trafią 

uczniowie z dwóch roczników.  

Pan Buliński stwierdził, że zebranie takich danych nie jest wielkim problemem, ponieważ 

gminy dysponują takimi danymi. Dodał, że oszacowanie ilości osób, które zdecydują się na 

dojazd np. do szkoły do Iławy pozwoli w prosty sposób obliczyć ew. zyski i straty. 

Pan Starosta stwierdził, że należałoby czynić starania, żeby utrzymać kursy. 

Pan Buliński dodał, że w/w kwestię należy przeanalizować pod kontem korzyści jak i strat dla 

powiatu.  

 

Starosta podziękował za udział w posiedzeniu i zamknął obrady. 

 

 

 

                                                                                                   Przewodniczący Zarządu 

                                                                                                          Andrzej Ochlak 

Protokół sporządziła                                                                         

Anna Andrzejczak                            


